

BUILDING A BETTER ONTARIO

BÂTIR UN ONTARIO MEILLEUR

Pre-Convention Capsule

48th Annual CUPE Ontario Convention - Toronto Sheraton Centre. May 25th - May 28th, 2011

Our Members Come Together to Build a Better Ontario!

Over 1,000 CUPE Members and staff, from every region across the Province and from every sector of the union will descend on the Toronto Sheraton Centre for the 48th Annual CUPE Ontario Convention.

This year's theme, 'Building a Better Ontario,' highlights our members' continued commitment and connection to their communities, and the quality public services they provide for their neighbours.

"This is our moment to share with one another, to our action plan for the coming year, to celebrate our successes and face together the challenges confronting our communities and our Province," said CUPE Ontario President Fred Hahn.

"Early this month, the political landscape shifted, with the Federal Liberals being devastated in the election on May 2. Conservatives made huge gains in Ontario, but the NDP also gained and is now the Federal Official

Opposition. A Provincial election is just months away and our members must have October 6 at the tops of their minds," he added.

The four days of convention are packed with many exciting speakers, seminars and entertainment, ensuring something to interest every delegate. From Wednesday's call to order to Saturday's final

adjournment there is no shortage of activities for delegates and their families. And even before the convention officially gets underway at 6 p.m. on May 25, newcomers will have a chance to get up to speed with the way conventions work, at a **new member** orientation session taking place earlier in the day. Following the call to order on Wednesday evening, the

convention's Keynote Speaker, journalist and best-selling author Linda McQuaig will deliver her address to delegates. "We're all very excited for this year's convention," said Secretary-Treasurer Candace Rennick, adding, "I know all of us will leave Toronto when it's over energized from the experience and ready to meet the challenges we will all face in this upcoming election year."



Convention Highlights—Don't miss a single event!

Wednesday, May 25--Keynote Speaker - Linda McQuaig

Journalist and best-selling author Linda McQuaig has always challenged the establishment. Conrad Black once suggested she should be horsewhipped. Since 2002, McQuaig's Toronto Star column has been one of the few places in the mainstream media that challenges right-wing thinking on the economy. McQuaig has also written best-selling books on politics and economics, including *Shooting the Hippo*, *the Cult of Impotence*, and her latest, co-authored with Neil Brooks, *the Trouble With Billionaires*.



CETA Breakfast, featuring Maude Barlow, Mike Layton and Fred Hahn

Thursday, May 26th



CUPE Ontario President Fred Hahn will join Council of Canadians chair Maude Barlow and Toronto City Councillor Mike Layton for a breakfast discussion on CETA, the Canada

-EU Comprehensive Economic and Trade Agreement. This proposed agreement under consideration by the Federal Government puts up to 150,000 Canadian jobs at risk and would give private multinational companies the right to take over vital public services like water and waste disposal—even if local communities don't want that to happen.

Andrea Horwath—Leader, Ontario's NDP



Since her election in 2009, Andrea Horwath has been the most effective opposition in Queen's Park. Horwath has long recognized the importance of public services to communities, while being an

eloquent voice calling for corporations to pay their fair share of Ontario's tax burden.

Awards Presentations—Injured Workers Advocacy and Sisters in Solidarity

Friday, May 27th

This is the second year that CUPE Ontario's Injured Workers Advocacy Committee has presented an award. As well, CUPE Ontario's Women's Committee will present its inaugural 'Sisters in Solidarity' award.

Equality Luncheon



Always a popular event at CUPE Ontario Conventions, this year's Equality Luncheon features Karl Flecker, National Director of Anti-Racism and Human Rights for the CLC and CUPE 3157's Debbie Mink, who played a key role in the major victory for clean water at Site 41 in Tiny Township.

Both Karl and Debbie will be discussing how to take activism around issues such as employment equity and using them to mobilize in advance of the upcoming Provincial Election, which takes place October 6.



Rally at Queen's Park

On Thursday afternoon, delegates will assemble outside the Sheraton and march to Queen's Park, calling on leaders of all three parties to end poverty in Ontario and to stop the attack on public services in our communities. Bring placards, signs, noisemakers, comfortable shoes and a few friends, and let's make sure our voices are heard as we call on the government to help us Build a Better Ontario!

Mark The Time and Location! Day 1 Events:

- ⇒ 3 p.m. to 9 p.m. - Registration (Concourse Check Rm.)
- ⇒ 1 p.m. to 3 p.m. - OMERS Pension Meeting (Sheraton A/B)
- ⇒ 1:30 p.m. to 5 p.m. - Caucuses (Various locations)
- ⇒ 4:35 p.m. to 5:30 p.m. - New Member Orientation (Sheraton A/B)
- ⇒ 4:45 p.m. to 5:30 p.m. - Women at Mic (Osgoode West)
- ⇒ 6 p.m. to 7 p.m. to Call to Order (Convention Hall)
- ⇒ 7 p.m. to 7:45 p.m. - Keynote Speaker Linda McQuaig (Convention Hall)
- ⇒ 9 p.m. to 11 p.m. - Delegates Meet and Greet (Civic Ballroom).

BUILDING A BETTER ONTARIO

BÂTIR UN ONTARIO MEILLEUR

Capsule d'avant congrès

48th Annual CUPE Ontario Convention - Toronto Sheraton Centre. May 25th - May 28th, 2011

Nos membres se réunissent pour bâtir un Ontario meilleur !

Plus de 1 000 membres du personnel et membres du SCFP provenant de toutes les régions de la province et de tous les secteurs de notre syndicat se rassembleront au Centre Sheraton de Toronto à l'occasion du 48^e Congrès annuel du SCFP Ontario.

Le thème de cette année, Bâtir un Ontario meilleur, met en lumière les liens qu'entretiennent nos membres avec les collectivités et leur engagement continu envers la qualité des services publics qu'ils assurent pour leurs voisins. « C'est le moment de partager avec les autres membres, de mettre au point le plan d'action de notre syndicat pour l'année qui vient, de célébrer nos succès et d'affronter ensemble les défis auxquels devront faire face nos collectivités et notre province », dit le président du SCFP Ontario, Fred Hahn.

« Plus tôt au cours du mois, le paysage politique a été bouleversé alors qu'à l'élection du 2 mai, les libéraux fédéraux ont été balayés et les conservateurs ont enregistré d'énormes gains en Ontario. Toutefois, le NPD a aussi fait des gains et il est maintenant l'opposition officielle à Ottawa.

Une élection provinciale aura lieu dans quelques mois à peine et nos membres doivent garder en tête la date du 6 octobre », ajoute M. Hahn. Au cours des 4 jours de ce congrès, il y aura de nombreux orateurs invités des plus intéressants, des ateliers et des divertissements qui sauront susciter l'intérêt de tous les délégués.

De l'ouverture du congrès le mercredi soir à la levée de la séance le samedi après-midi, il y aura sans cesse des activités pour les délégués et leur famille.



Et même avant l'ouverture officielle du congrès qui aura lieu à 18 h le 25 mai, les nouveaux venus auront la possibilité de s'informer de la façon dont le congrès se déroule à l'occasion d'une **session d'orientation à l'intention des nouveaux venus** qui aura lieu un peu plus tôt au cours de la journée.

Toute de suite après l'ouverture du congrès le mercredi soir, **l'oratrice invitée**, Linda McQuaig, journaliste et auteure à succès s'adressera aux délégués. « Nous sommes toutes et tous survoltés par le congrès de cette année, je sais qu'une fois le congrès terminé, nous quitterons Toronto très stimulés par notre expérience et prêts à affronter les défis qui se présenteront à nous au cours de cette année électorale », dit la secrétaire-trésorière du SCFP Ontario, Candace Rennick.

Points saillants du congrès—Ne manquez aucun événement !

Mercredi 25 mai – oratrice invitée—Linda McQuaig

Journaliste et auteure à succès, Linda McQuaig a toujours défié l'establishment. Conrad Black a déjà suggéré qu'elle devrait être flagellée. Depuis 2002, le commentaire qu'elle signe dans le Toronto Star est, dans les médias majeurs, l'un des rares endroits où les théories économiques de la droite sont remises en question. Mme. McQuaig a aussi écrit des best-sellers sur la politique et l'économie, dont *Shooting the Hippo*, *the Cult of Impotence* et son plus récent, co-écrit avec Neil Brooks, *The Trouble With Billionaires*. (en français, on peut trouver *Le grand banquet* chez Écosociété et *La ruée vers l'or noir* chez Stanké).



Déjeuner sur l'AECG avec Maude Barlow, Mike Layton et Fred Hahn

Jeudi 26 mai



Le président du SCFP Ontario, Fred Hahn, se joindra à la présidente du Conseil des Canadiens, Maude Barlow et au conseiller municipal de Toronto, Mike Layton, à l'occasion d'un déjeuner-discussion sur l'AECG, l'Accord économique et commercial global entre le Canada et l'Union européenne.

Cette entente que le gouvernement fédéral est à négocier constitue une menace pour plus de 150 000 emplois au Canada et pourrait donner aux grandes entreprises étrangères le pouvoir de mettre la main sur nos services publics essentiels comme l'eau et la collecte des déchets, même si localement, les collectivités s'y refusent.

Andrea Horwath—Chef du NPD Ontario



Depuis son élection en 2009, Andrea Horwath est à la tête d'une opposition très efficace à Queen's Park. Mme. Horwath reconnaît depuis longtemps l'importance des services publics

pour nos collectivités et elle est l'une des voix qui réclame avec le plus d'ardeur que les entreprises paient leur juste part du fardeau fiscal de l'Ontario.

Présentations de prix—Défense des travailleurs blessés et Consœurs solidaires

Vendredi 27 mai

C'est la deuxième année que le Comité de défense des travailleurs blessés du SCFP Ontario remet un prix. Quant à lui, le Comité des femmes du SCFP Ontario présentera pour la première fois le prix Consœurs solidaires.

Déjeuner de l'égalité



Événement toujours populaire dans le cadre des congrès du SCFP Ontario, le déjeuner de l'égalité de cette année nous permettra d'entendre Karl Flecker, Directeur national des droits de la personne et de la lutte au racisme au CTC et Debbie Mink de la section locale 3157 du SCFP qui a joué un rôle central dans la grande victoire pour l'eau potable remportée au site 41 à Tiny Township. Karl et Debbie discuteront de la façon dont nous pouvons susciter le militantisme autour d'enjeux comme l'équité en emploi et utiliser ces enjeux pour faire de la mobilisation en prévision de l'élection provinciale qui aura lieu le 6 octobre.



Manifestation à Queen's Park

Le jeudi après-midi, les délégués se réuniront à l'extérieur du Sheraton et marcheront vers Queen's Park afin de réclamer aux chefs des 3 partis qu'ils mettent fin à la pauvreté en Ontario et qu'ils cessent leurs attaques contre les services publics dont dépendent nos collectivités. Apportez affiches, banderoles, objets bruyants, chaussures confortables et amenez quelques amis. Assurons-nous de faire entendre nos voix alors que nous exigeons du gouvernement qu'il nous aide à Bâtir un Ontario meilleur !

Prenez note des lieux et des heures ! Événements du jour 1 :

- ⇒ 12 h. à 21 h - Inscription— Salle Concourse
- ⇒ 13 h à 15 h - Réunion régime de retraite OMERS— Sheraton A/B
- ⇒ 13 h 30 à 17 h - Caucus—Lieux divers
- ⇒ 16 h 35 à 17 h - Session d'orientation des nouveaux venus—Sheraton A/B
- ⇒ 16 h 45 à 17 h 30 - Les femmes au micro—Osgoode Ouest
- ⇒ 18 h à 19 h - Ouverture—Salle du congrès
- ⇒ 19 h à 19 h 45 - Oratrice invitée, Linda McQuaig—Salle du congrès